
Aan:  presidium d.d. 11 december 2023 

Van:  griffier 

Betreft: Evaluatie behandeling begrotingkadernota in 2023  

 

De griffie legt u jaarlijks – nadat de besluitvorming over de begroting heeft plaatsgevonden – een 
voorstel voor op basis waarvan het presidium een besluit kan nemen over evt. wijzigingen die men 
wenst in het proces kadernota en begroting volgend jaar. Dit staat los van het afzonderlijke voorstel 
dat u ontvangt m.b.t. de aanpassing van het proces kadernota en begroting i.v.m. uw wens om als 
raad uw kaderstellende rol beter in te vullen. Uw besluit n.a.v. onderstaand voorstel zal betrokken 
worden bij de spoorboekjes die de griffie u in de loop van 2024 zal voorleggen m.b.t. de kadernota 
c.q. de begroting.  

De aanbevelingen in het voorstel zijn gebaseerd op enerzijds de terugblikken in het presidium (zie 
bijlage 1) op de raads- en commissievergaderingen waarin de kadernota resp. de begroting werden 
behandeld en anderzijds waarnemingen van de griffie.  

De terugblikken van het presidium op de begrotingsbehandeling treft u in bijlage 1 aan. Voor de 
kadernota zijn in het presidium geen aandachtspunten genoemd; mogelijk heeft dat te maken met 
het besluit om 2023 voor de kadernota een transitiejaar te laten zijn.  

Naar aanleiding van de bevindingen m.b.t. de begrotingsbehandeling zijn er de volgende 
aandachtspunten voor het bestuurlijke proces m.b.t. de begroting: 

1. Informatiebijeenkomst voorafgaande aan de commissiebehandeling van de begroting 
Enerzijds bevalt de opzet van een informatiemarkt wel (laagdrempelig), maar anderzijds 
wordt aangegeven dat dit kan leiden tot een verschil in informatieniveau bij 
commissieleden; daarnaast mist men soms diepgang en is de indruk dat ambtenaren 
terughoudend zijn als zij denken dat de vragen politiek zijn.   
Optie:  
a. de ambtenaren die vragen hebben beantwoord waarvoor h.i. geldt dat deze 

vragen/antwoorden relevant zijn voor alle raads- en commissieleden, noteren deze 
vragen/antwoorden. Dit wordt verzameld in één document dat vóór de 
commissiebehandeling wordt aangeboden aan de raad.  

b. voorts noteren zij vragen in dit document waarop tijdens de informatiebijeenkomst 
geen antwoord is gegeven omdat deze als “politieke vragen” worden ervaren. Het 
commissielid kan hier ook om verzoeken. Ook voor deze vragen worden vóór de 
commissievergadering antwoorden geleverd.   

c. Indien op technische vragen geen antwoord is gegeven tijdens de bijeenkomst zorgt de 
ambtenaar dat het commissielid telefonisch of via de mail geïnformeerd wordt, vóór de 
commissievergadering. Indien de ambtenaar het nodig vindt en als dat haalbaar is, 
worden deze vraag/antwoord toegevoegd aan het sub a. bedoelde document. 

2. Politieke vragen voorafgaande aan de commissiebehandeling van de begroting 
Eén van de fracties heeft in 2023 voorafgaande aan de begrotingsbehandeling in de 
commissie vragen ingediend. Het is wenselijk dat alle fracties zich op gelijke wijze kunnen 
laten informeren en dat het college zich kan voorbereiden op vragen die in de commissie 
beantwoord worden. Voorwaarde is wel dat de vragen die technisch van aard zijn in de 
informatiebijeenkomst worden gesteld en niet – naderhand – schriftelijk.  
Optie: 
Alle fracties hebben gelegenheid om vooraf hun evt. politieke vragen aan het college voor 
te leggen. Deze vragen worden niet als commissievragen toegevoegd aan de stukken, omdat 
zij mondeling worden beantwoord in de commissie. 

3. Commissievergadering voor insprekers bij de begroting 
Zowel in 2022 als in 2023 is deze commissievergadering vervallen omdat er 
onvoldoende/geen insprekers waren.  
Optie 



Voor een insprekersbijeenkomst bij de begroting wel een avond reserveren, maar bij de 
vaststelling van het spoorboekje voor de begroting (presidium juli) een definitief besluit 
nemen. 

4. Vooraf beschikbaar stellen teksten algemene beschouwingen (onder embargo) t.b.v. pers 
De ervaring is dat weinig fracties hier gebruik van maken en dat de pers hier geen aandacht 
aan besteedt.  
Optie 
Dit onderdeel schrappen uit het spoorboekje.  

5. Reguliere vergadercyclus naast cyclus begroting 
In het presidium is aangegeven dat een reguliere cyclus naast de begrotingscyclus lastig is. 
Het presidium bepaalt echter op basis van de BTA welke onderwerpen in wel 
commissievergadering worden behandeld. De mogelijkheden om de 
commissievergadering(en) en de raadsvergadering in oktober/november te laten vervallen, 
hangen echter af van de vraag hoeveel onderwerpen in die periode worden aangeboden en 
de urgentie hiervoor.  
Optie   
Het college verzoeken om erop te sturen dat het aanbod voor de periode oktober/november 
zo minimaal is.    
 

Voorstel  
Het presidium wordt verzocht aan te geven welke van deze 5 opties men wel of niet overneemt.  
(NB: De opties 1 t/m 4 hebben betrekking op het spoorboekje voor de begroting; voor optie 5 geldt 
dat niet). 
 
 


